
Zasedání VV OSH Klatovy, konané dne 29. 11. 2023 – Klatovy 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

 

N Á V R H    N A    U S N E S E N Í 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

 
VV schvaluje 

 
90/23.  Zapisovatele zápisu Ing. Ivanu Truskovou      - 17 hlasů pro. 
91/23. Ověřovatele zápisu ze zasedání VV OSH: p. Milan Klečka a p. Antonín Zelenka  - 17 hlasů pro. 
92/23. Program dnešního jednání       - 17 hlasů pro. 
93/23.  Inventurní komisi ve složení: Václav Lašek, Jaroslav Šimáček, Josef Noha,  

Bohumír Bucifal, DiS., Josef Veith, Jiřina Janečková, Petra Denková   - 17 hlasů pro. 
94/23.  Jednorázovou odměnu ve výši 8000 Kč pí. Jiřině Janečkové    - 17 hlasů pro. 
95/23.  Plán práce VV na rok 2024       - 17 hlasů pro. 
96/23. Odbornou radu hasičských soutěží v rámci působnosti Odborné rady represe  

nový název: Odborná rada represe a hasičských soutěží    - 17 hlasů pro. 
97/23. Návrh na vyznamenání        - 17 hlasů pro. 
98/23. Návrh na usnesení        - 17 hlasů pro. 

 
 

VV bere na vědomí 

 
171/23. Provedení kontroly plnění usnesení z posledního VV, které provedl starosta OSH p. Jaroslav Šimáček.  
172/23. Vyhodnocení posledního společného zasedání na hotelu Rozvoj, které provedl starosta OSH p. Jaroslav Šimáček. 
173/23. Vyhodnocení PHL, konané ve Vrhavči 20. 10. 2023, které provedl vedoucí ORR p. Josef Noha a doplnil starosta OSH p. 

Jaroslav Šimáček. 
174/23. Předání plánu práce VV na rok 2024 a společného zasedání představitelů OSH, provedl starosta OSH p. Jaroslav Šimáček. 
175/23. Seznámení s návrhem na obsazení inventurní komise, které provedl starosta OSH p. Jaroslav Šimáček. 
176/23. Seznámení starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka s termíny konání VH ve sborech a okrscích, včetně předání rozpisu. 
177/23. Zhodnocení celoroční práce VV OSH, které provedl starosta OSH p. Jaroslav Šimáček. 
178/23. Seznámení starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka se shromážděním starostů OSH a jednáním předávání titulů ZH a ostatních 

jednání za OSH + informace k plánování sjezdu na rok 2026. 
179/23. Hlasování starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka ohledně délky funkčního období.  
180/23. Informaci starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka o čerpání dotací a k budoucím dotacím z Plzeňského kraje. 
181/23. Informace z krajského jednání a jednání VV s OR v Lužanech, které přednesl p. Josef Veith a zároveň informace 

k vyhodnocení PHL.  
182/23. Informace z jednotlivých OR, které přednesli jejich vedoucí.  
183/23. Informace vedoucího OKRR p. Václava Laška k požárnímu sportu a poděkování paní Jiřině Janečkové. 
184/23. Informace z AZH, které podal jeho vedoucí p. Václav Drha. 
185/23. Připomínku  Bc. Petry Pylové ohledně ukládání fotografií na webové stránky OSH. 
186/23. Informace k soutěžím a oslavám v rámci okresu Klatovy a Plzeňského kraje, které přednesl starosta OSH p. Jaroslav 

Šimáček. 
187/23. Informace k podávání návrhu na vyznamenání, které přednesl starosta OSH p. Jaroslav Šimáček. 
188/23. Diskusní příspěvky p. Milana Klečky, p. Františka Hroudy a zároveň reakci starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka a pí. Jiřiny 

Janečkové, p. Františka Dleska a doplnění starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka a p. Josefa Veitha. 
 
Seznámení členů VV OSH s usnesením z dnešního zasedání bylo o tomto hlasováno    

- 17 přítomných členů VV bylo pro. 
Účast na zasedání - 17 přítomných, 2 členové VV se omluvili 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 

……………………………..……….              ………….……………………... 
            Milan Klečka            Antonín Zelenka 
 
 
Zapsala: Ing. Ivana Trusková, vedoucí OORP     V Klatovech dne 29. 11. 2023 

 



 
Z Á P I S 

 
z 14. zasedání Výkonného výboru OSH Klatovy, konaného 

dne 29. 11. 2023 v Klatovech. 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 
 

Všechny přítomné přivítal starosta OSH p. Jaroslav Šimáček a zahájil jednání. Představil program dnešního jednání, 

a bylo o něm hlasováno. Zapisovatelem byla zvolena pí. Ivana Trusková a zároveň odhlasována, jako ověřovatelé 

byli odhlasováni náměstek starosty OSH p. Milan Klečka a p. Antonín Zelenka.  

Starosta OSH p. Jaroslav Šimáček provedl kontrolu plnění usnesení z posledního VV (6. 9. 2023), bylo vyhodnoceno, 

že veškeré úkoly byly splněny. Vyhodnotil poslední společné zasedání konané dne 24. 10. 2023 v kavárně hotelu 

Rozvoj. Prošel veškeré body z usnesení a zkontroloval jejich plnění. Veškeré body byly splněny. Účast již asi jiná 

nebude, zatím je dostatečná, uvidíme, zda i nadále podle nových stanov vše půjde takto. Pan starosta byl s jednáním 

spokojený a ostatní se nevyjádřili. 

Dalším bodem bylo předání plánu konání VH sborů a okrsků. OSH obdrželo ze všech sborů a okrsků termíny jejich 

VH. Seznam obdrželi náměstkové starosty a jinak je umístěný na webových stránkách OSH. Všechny termíny máme 

díky pí. Jiřině Janečkové. Starosta OSH p. Jaroslav Šimáček, upozornil, že není v silách starosty a jeho náměstků 

účastnit se všech VH. Připomněl odevzdání všech tiskopisů, tak aby byly všechny řádně vyplněné a odevzdané 

elektronicky. Kancelář OSH bude vždy nápomocna.  

Dále starosta OSH p. Jaroslav Šimáček předložil Plán práce VV na rok 2024, který byl předán všem přítomným a 

samozřejmě je umístěn i na webových stránkách OSH. Je vytvořen tak, aby se nepotkával s termíny odborných rad. 

Byl všemi přítomnými schválen.   

Starosta OSH p. Jaroslav Šimáček navrhl inventurní komisi ve složení: Václav Lašek, Jaroslav Šimáček, Josef Noha,  
Bohumír Bucifal DiS., Josef Veith, Jiřina Janečková, Petra Denková. Tato komise byla odhlasována a její první činnost 
započne 15. 12. 2023 – 8:00 na OSH.  
 
Starosta OSH p. Jaroslav Šimáček přistoupil k zhodnocení celoroční práce VV – scházíme se v dostatečném počtu, 

jsou lidé, kteří pravidelně nechodí. Pan starosta všechny pochválil, že se prolínáme všechny odborné rady i VV při 

činnostech okresu. Poděkoval za přístup. Apeloval na svědomí těch, kteří se ničeho neúčastní. Každý může říct svůj 

názor a dojde k diskusi.  

V bodě různé: 

Starosta OSH p. Jaroslav Šimáček podal informace ze shromáždění starostů 14. 10. 2023 v Přibyslavi – jednalo se o 

dalším harmonogramu změn stanov. Byl vypracován nástin – na co se bude či nebude reagovat, co se prostě nebude 

vůbec řešit. Některé body budou ještě hodně diskutovány. Proběhla diskuse ohledně prodloužení funkčního 

volebního období, kdy budou volby a sjezdy. Na shromáždění starostů byl předložen rozbor od právníků a byl podán 

návrh, aby se sjezd uskutečnil od 07/2026 – 09/2026. Pro nás budou volby listopad – prosinec 2025. Tato diskuse 

byla opravdu velká. Nakonec bylo vše rozseknuto jedním vystupujícím, s tím, že se hasiči nebudou žalovat ohledně 

délky funkčního období. Starosta OSH p. Jaroslav Šimáček hlasoval pro návrh, aby se sjezd konal v roce 2026. V době 

covidu původní složení  přetahovalo půl roku. Funkcionář bude vykonávat funkci, dokud nenastoupí nový 

funkcionář.  Ačkoliv starosta OSH p. Jaroslav Šimáček hlasoval jinak, než dostal mandát od VV- všichni přítomní nic 

nenamítali. Dále informoval o předávání titulů ZH s panem Václavem Vítovcem za SDH Klatovy. Jednání je velice 

důstojné a hezké.  

Ohledně krajských jednání promluvil p. Josef Veith – pochválil veškerou činnost. VV v Lužanech s odbornýma rada, 

zde byla malá účast odborných rad. Zde mluvil jen zástupce za prevenci, pan Albert Jíra za ZH a pan Václav Lašek, 

ostatní se nevyjádřili. Takovéto jednání je velice nedůstojné. Na krajském sdružení se připravuje inventura a je 

odsouhlasena komise.  Dále promluvil p. Josef Veith k vyhodnocení PHL , hodnotil špatnou účast odborných rad. 

Přiklání se za zlepšení. Popřál hodně pohody do nastávajícího adventního období.   



Vyhodnocení PHL ve Vrhavči provedl náměstek starosty OSH p. Josef Noha. Souhlasil s p. Josefem Veithem, že bylo 

málo zástupců ORR a ORŽ. Bylo hodně hostů, vyhodnocení navštívil sám starosta města Klatovy. Upozornil na 

vynaložení finančních prostředků na stravu, která je objednaná a nahlášena a musí se odebrat a samozřejmě 

uhradit. Byl zvýšen i pronájem za sál. Poděkoval panu starostovi za to, že se zúčastňuje a vede veškeré soutěže PHL 

na Sušicku. Promluvil o počtu družstev, zase se to začíná pomalu rozjíždět. Soutěžící mají možnost se do konce roku 

ozvat s návrhy změn. Budou to většinou ti, kteří se zúčastňují všech kol. Momentálně se řeší to, že některá družstva 

mají hodně členů z ostatních SDH a spíš je takové družstvo jako výběr z okresu Klatovy. Bude projednáváno.  

Dále informoval, že se na krajském družení rozhodovalo, že by se zrušila okresní kola v požárním sportu, všichni by 

se mohli přihlásit, udělalo by se na kraji nejprve okresní kolo a pak krajské. Některé kraje zajišťovat okresní soutěže 

nechtějí. Pro nás je nevýhoda i ohledně dotací, které jsou jen na soutěže v požárním sportu. Rada ORR doporučila, 

že si chce dělat soutěž okresní sama na našem okrese. Závěrem vedoucí ORR p. Josef Noha popřál hodně zdraví do 

nového roku.   

Dále informovala vedoucí OORP Ivana Trusková o proběhlých seminářích určených pro preventisty. Byly celkem 4 

lokality a termíny – Klatovy, Sušice, Klenová a Horažďovice. Účast na seminářích není vůbec špatná a je poznat, že 

účastníci mají o téma zájem. Semináře jsou pořádány ve spolupráci s HZS Plzeňského kraje a jeho příslušníky, kteří 

vystupují jako přednášející.  

Vedoucí OROO p. Albert Jíra – promluvil o provázanosti OROO a OORP, která je dobrá a spolupráce velice dobře 

funguje. Dále promluvil o tom, že se za krajskou radu OO scházejí jen tři členové. 

Náměstek starosty OSH p. Milan Klečka poděkoval za semináře OORP a vysvětlil důvod, proč na Horažďovicku 

působí málo preventistů. 

Vedoucí OKRR p. Václav Lašek vysvětlil dohady ohledně okresní soutěže v požárním sportu, s tím že se tahle část na 

kraji za náš okres vynechá, protože proběhne již u nás a zúčastní se pak 3 nejlepší družstva až krajského kola. Dále 

poděkoval paní Jiřině Janečkové za veškerou práci při vyhodnocení PHL a vlastně veškerou její činnost. 

Vedoucí ORŽ p. Marie Kořínková, DiS., promluvila o malé účasti při posledním jednání. Jinak ORŽ pomáhá při všech 

soutěžích. Členky jsou nyní domluvené lépe kontrolovat průkazky. Vyjádřila názor ohledně pořádání okresního kola 

v PS a vyzvala k přinesení darů do tomboly na okresní bál. 

Vedoucí AZH p. Václav Drha mluvil o tom, že se aktiv zamýšlí nad zájezdem na rok 2024. Mívají problém s naplněním 

autobusu, takže nabízejí i ostatním, bylo by dobré o tom informovat a autobus doplnit. 3004 titulů ZH bylo přiděleno 

v rámci republiky. Upozornil, že se blíží  svátek svaté Barbory, která není patronkou hasičů, ale ochránkyní. Popřál 

dobré a konstruktivní valné hromady.  

Starosta OSH p. Jaroslav Šimáček doplnil vyhodnocení PHL. Promluvil o tom, že bylo pozváno hodně hostů, ale 

bohužel nebyla velká účast. Nikdo nechce odradit družstva, jen chceme mít nějaká pravidla. Ve Vrhavči bylo trochu 

nemilé překvapení s cenami a zvýšení nájmu a nutnost odebrání objednané stravy, což je pochopitelné, ale bylo to 

nepříjemné, když se hodně pozvaných nezúčastnilo. Po vyhlášení došlo ke střetu dvou soutěžících, což je opravdu 

velice nemilé a nepůsobí to dobře. Město Klatovy a Sušice přispěly nemalými částkami.  Toto doplnila Bc. Petra 

Pytlová, DiS., ohledně focení a fotografií, které se mají umisťovat na web a zatím tam nejsou. Dále starosta OSH p. 

Jaroslav Šimáček požádal, aby funkcionáři upozorňovali na VH, aby se nedělaly oslavy v termínech soutěží okresu a 

kraje. Zatím  není žádné SDH, které by mělo zájem o pořádání oslav sv. Floriána. Dále také upozornil, že pokud  

odbouráme okresní soutěž v požárním sportu, už ji sem nikdy nevrátíme, pro nás není řešení navrhované krajem 

úplně nejlepší. Ostatní okresy v kraji soutěže nepořádají nebo jen v malém množství. Ústředí má Odbornou radu 

hasičských soutěží, krajské sdružení schválilo, že se rozšíří Odborná rada represe a hasičských soutěží – náš VV toto 

také schválil pro náš okres. Upozornil na to, že veškerou práci v kanceláři OSH vesměs zvládá paní Jiřina Janečková 

sama, ačkoli na okrese dříve byla ještě pracovnice na částečný úvazek, v současné době vypomáhá Petra Denková. 

Když má slečna Petra Denková zkouškové, tak nemůže. Poprosil VV, aby navrhl Jiřině Janečkové mimořádnou 

odměnu.  

Starosta OSH p. Jaroslav Šimáček informoval ohledně dotací, které v současné chvíli bylo 798 tisíc – 76% pro sbory 

a 23 % šlo na OSH- ne všechny okresy na kraji to takto řeší. Dále uvedl, že informace k plesu jsou ve Zpravodaji 

2/2023, je dobé se o tom zmínit na VH, zatím není podepsaná smlouva, ale vše je jasně domluveno. Organizace 

bude domluvena na začátku příštího roku. Upozornil na schvalování vyznamenání – pořád jsou ve Zpravodaji 



uvedeny termíny, kdy se mají předkládat návrhy vyznamenání. Vyšší vyznamenání se musí předkládat nejspíš ½ 

roku dopředu. Předal ocenění pro SDH Hejno a SDH Kydliny. Ocenění do SDH doručí Milan Klečka, Bc. Petra Pytlová, 

DiS.. Závěrem ještě promluvil o nové časomíře a bohužel o voze k časomíře, které je již veteránem.  

Jako první se do diskuse přihlásil náměstek starosty OSH p. Milan Klečka, promluvil o uvažovaném plese 

v Horažďovicích v roce 2025, kde pro 150 lidí, stačí spodek sálu. Nájem je 800 Kč/ hodinu. Předem je domluven se 

starostou města.  

Jako další se o slovo přihlásil František Hrouda za okrsek č. 1 Plánice – poznatek ze schůze – sbory nedostávají tištěné 

materiály – vidí to jako velkou chybu a prosí o zamyšlení. Aby se to usnadnilo na těch malých vesnicích.  Starosta 

OSH p. Jaroslav Šimáček reagoval ohledně toho, že je nutné pomoci. Na to reagovala i paní Jiřina Janečkové, která 

vyjmenovala doklady u kterých to jinak, než elektronicky nejde – lze dojít na okres, kde ráda poradí.  

František Dlesk ještě reagoval na diskusi ohledně pořádání okresního kola požárního sportu a přiklání k pokračování 

pořádání jako doposud. Dělat  takto soutěž na kraji mu nepřijde nejlepší. Upozornil na propozice k pořádání  soutěží. 

Ohýbalo by se vzorové organizační zabezpečení.  Je potřeba přemýšlet o požárních stříkačkách na soutěžích – bude 

velké jednání – došlo k závažnému úrazu. Vyškoleno doposud bylo teoreticky málo trenérů – 1200 lidí, ale nemají 

dodělanou praktickou část.  

Starosta OSH p. Jaroslav Šimáček doplnil ohledně požárních stříkaček, kdy si některá SDH již nové pořídila, moc jich 

ještě na okrese není, jsou to výjimky, stejně jednou budeme muset, přejí na soutěže se společným strojem pro 

všechny soutěžící družstva.  Toto zatím zvolil kraj, uvidíme, jak vše bude do budoucna fungovat. Ještě následovala 

informace ohledně splácení dluhu paní Vídršperkové, která již má splacený dluh ohledně všech okresů. Kraji ještě 

dluží cca 251 903 Kč. 

Náměstek starosty pan Josef Noha navrhl odměnu paní Jiřině Janečkové ve výši 8 000 Kč, která byla schválena. 

Starosta OSH pan Jaroslav Šimáček všem poděkoval, má radost z kolektivu, který zde máme. Následně upozornil na 

plánovaný společný ples v Petrovicích u Sušice 2. 3. 2024 – požádal všechny členy o předání daru do tomboly. Byla 

stanovena komise pro ples ve složení: Jaroslav Šimáček, Josef Veith, Jiřina Janečková, Josef Noha, Bohumír Bucifal, 

Dis., Milan Klečka, Václav Lašek, Jiří Šmídl  a za SDH Petrovice  František Šmídl, Pavel Růžička. 

Závěrem byla schválena vyznamenání. Na úplný závěr starosta OSH p. Jaroslav Šimáček poděkoval všem za účast a 

jednání ukončil.   

 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 
……………………………..….       ………….……………………... 
        Milan Klečka                   Antonín Zelenka 
 
 
Zapsala: Ing. Ivana Trusková – vedoucí OORP                       V Klatovech 29. 11. 2023 


